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Uddannelsesudvalget for Skatteuddannelsen 
  
  

Referat 

 

Uddannelsesudvalgsmøde 
Torsdag d. 17. november 2022 kl. 10.00 – 12.00 

UC SYD, Lembckesvej 3-7, 6100 Haderslev i lokale H-E330 
 
 
 
 
 
Deltagere: Mai Britt Pilkjær Jacobsen, Jesper Kiholm Andersen, Jette Thygesen, Anette 
Albrechtsen, Jannik Vitus Hegaard Jensen, Jeppe Kaltoft Kristensen, Kent Toftegaard 
Christiansen, Dorthe Riis Oksen og Margrethe Cæsar Bjerg 
 
Afbud: Lars Pedersen, Kim Walsted Jessen, Allan Nejbjerg, Mikkel Plannthin 
 
Gæst: Kresten Kjær Krenzen 
 
Referent: Anita Slothuus Nielsen 
 
Dagsorden 
 
1. Velkomst v/ studieleder Margrethe Cæsar Bjerg 

• Velkommen til nyt medlem studerende Jeppe Kaltoft Kristensen og ny se-
kretær Anita Slothuus Nielsen 

 
Medlemmerne af udvalget præsenterede sig af hensyn til de nye i udvalget. 
 

2. Godkendelse af dagsorden v / studieleder Margrethe Cæsar Bjerg 
 
Margrethe ønskede punktet ”Revidering af studieordningen ift. revidering af eksa-
mensbestemmelser”, tilføjet til dagsorden. 
 
Dagsordenen blev godkendt med tilføjelsen.  
 

3. Konstituering af udvalg v/ studieleder Margrethe Cæsar Bjerg 
a. Introduktion til UC SYD og arbejdet i uddannelsesudvalget  
b. Godkendelse af forretningsorden. Forretningsorden er vedhæftet som 

bilag 1 
c. Valg af formand for udvalget. Formanden vælges blandt udvalgets eks-

terne medlemmer.  
 

Margrethe introducerede uddannelsesudvalgets arbejde, og den strategiske ramme 
kontrakt. (Se Bilag 1 Intro til uddannelsesudvalgets arbejde) 
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Det blev foreslået at der til punkt 5 i uddannelsesudvalgets opgaver tilføjes ”.. og råd-
giver om den nationale del af studieordningen.” Dette blev vedtaget og Margrethe ret-
ter forretningsordningen til. 
 
Der var ønske om at dagsorden gerne må komme tidligere end 14 dage før mødet, 
men fristen udvides ikke formelt. 
Det foreslås at der kommer et årshjul for dagsorden, samt at man fra gang til gang in-
formerer om hvad temaet for næste møde er. 
 
Margrethe orienterede om at man gerne selv må finde suppleanter til udvalget.  
 
Forretningsordenen godkendes med ovenstående ændring. (Se Bilag 2 Forretningsor-
den for skatteuddannelsen) 
 
Valg af formand: Anette Albrechtsen er indstillet på at fortsætte med formandsposten. 
Der er ingen indvendinger, og Anette er valgt til formand.  
 

4.  Meddelelser fra formanden, studielederen og udvalgets medlemmer  
4.1 Formand: 
• Landsdækkende interessentmøde d. 21. november 2022 
• Orientering fra uddannelsesudvalgets deltagelse i fællesmøde med besty-

relsen d. 26. september 2022 
• Fælles markedsføringstiltag på professionsbachelor i skat og diplom i skat 

 
Anette orienterede om deltagelse i landsdækkende interessent møde. Fokus på mø-
det var blandt andet status på uddannelsen, drøftelse af visse dele af studieordningen 
for professionsbachelor i skat og perspektiver på temaer. Der var flere relevante delta-
gere fra aftagerfeltet, blandt andet styrelserne, Sagro, FSR og Deloitte. 

 
Anette orienterede om uddannelsesudvalgets deltagelse ved fællesmødet med besty-
relsen i september 2022. Overskriften for mødet var UC SYD´s strategiske tema om 
grøn omstilling, og der var mulighed for at dykke ned i hvordan man kan integrere den 
grønne omstilling på uddannelsen. 

 
Anette fortalte at man hos DTS er ved at lave en fælles markedsføringsvideo for pro-
fessionsbachelor i skat og diplom i skat. Der er tale om en standardpakke som kan 
bruges af alle der udbyder uddannelserne, hvor enkelte dele i materialet kan udskiftes 
af kommunikationsafdelingerne hos udbyderne. Samtidig udarbejdes der en lands-
dækkende folder vedrørende diplom i skat. 

 
4.2 Studieleder: 
• Dialogmøde med studerende på uddannelsen 
• Status på ansøgning af nyt udbud af uddannelsen i Esbjerg 
• Dimission d. 31- januar kl. 13.00-15.30 – velkommen til at deltage 
 
Margrethe orienterede om at der har været dialogmøder med de studerende. Disse 
dialogmøder bruges til at orientere studerende om hvad der sker på uddannelsen, 
samt giver de studerende mulighed for at spørge ind til hverdagsudfordringer. Det blev 
blandt andet drøftet, hvad man kan gøre for at styrkestudiemiljøet, og der kom 3 kon-
krete tiltag ud af dette: 1) Studietur til København, 2) Overnatningsmuligheder efter 
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fredagscafé, 3) Forlænget frokost eller aktivitet inden undervisning, på fælles under-
visningsdage. 
Der er ikke nyt vedr. status på ansøgning om udbud af uddannelsen i Esbjerg. Mar-
grethe melder ud, når der kommer nyt.  
 
Margrethe orienterede om at der er dimission d. 31. januar og at uddannelsesudvalget 
er velkomne til at deltage i arrangementet.  
 
4.3 Udvalget: 
Udvalget medlemmer må gerne inden mødet overveje følgende:  
Sker der noget i jeres praksis, som kan have relevans for skatteuddannelsen, og 
som vi fremadrettet skal tage højde for på uddannelsen? 
 
Bordet rundt med fokus om der sker noget i praksis der har relevans for uddannelsen 
 
Der blev orienteret om at man hos SDU, starter en jurauddannelse op i Esbjerg, og at 
Skatteuddannelsen derfor skal være opmærksom på dette, i forhold til praktikpladser i 
Esbjergområdet. Det ligger i ansøgningen om ny uddannelse, at der på forhånd skal 
sikres praktikpladser og professionsbachelor i skat har praktik i foråret. SDU blev op-
fordret til at lægge deres praktikperiode i efteråret. 
 
Ligeledes blev der orienteret om at de studerende på 3. semester synes det er en stor 
opgave at skulle skrive 50 sider, når de ikke tidligere har skrevet opgaver på denne 
måde. Det blev aftalt, at der helt konkret for 3. semester gøres noget her og nu for at 
afhjælpe situationen. Fremadrettet kigger man i Uddannelsesledernetværket på hvor-
dan modulet kan opbygges på en anden måde. Jeppe orienterer holdet. Ligeledes var 
der et ønske om at Skatteuddannelsen ikke er en del af TPE (Tværprofessionelt ele-
ment) men i stedet får mulighed for at skrive en opgave i TPE-perioden. Derudover 
blev der orienteret om rigtig gode oplevelser med besøg i praksis, hos SKAT i Ribe og 
Gældsstyrelsen i Tønder, fra både studerende, undervisere og praksis.  
 
Fra ADST orienterede man om, at man har evalueret praktikforløbene og har besluttet 
at opdatere praktikantsitet til fremtidige praktikker. Ud over det har der været god til-
slutning til muligheden for at opstarte diplom i skat uden 2 års relevant erhvervserfa-
ring.  
 
I forhold til promovering af uddannelsen har Studieinfo været i gang med at lave vide-
oer med forskellige professionsbachelor profiler, hvor skatteuddannelsen også er 
med, som skal køre på gymnasierne. Der blev orienteret om, at UC SYD er ved at 
skabe et samarbejde med det blå gymnasium i Tønder. Det kunne være interessant at 
gøre noget af det samme med Rybners ved udbud af uddannelsen i Esbjerg. 
 

5. Evaluering af praktik forår 2022 og forberedelse frem mod praktik 2023 
• Indlæg ved studiekoordinator Kresten Kjær Krenzen 
• Input fra udvalgets medlemmer 

 
Kresten orienterede om evaluering af praktikken (Bilag 3 Evaluering af praktik forår 
2022) 
 
Der blev lagt vægt på følgende forbedringspunkter:  

• Bedre introduktion til UC Vejleder. 
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• Forenkling af praktikhåndbogen 
• Ændring af prøveform (se punkt 6.) 

 
Maybritt orienterede om at de er opmærksomme på hos ADST at der har været en op-
levelse af, at praktikken ikke har været udfordrende nok, og vil have, fokus på lærin-
gen i deres fremtidige materiale til de studerende.  

 
Der er pt følgende praktikpladser i udbud:  

• 19 pladser i det offentlige 
• 2 i det private. 

 
6. Revidering af studieordningen ift. revidering af eksamensbestemmelser.  

Kresten orienterede om ønske om revidering af eksamensbestemmelser vedr. skatte-
uddannelsen. (Se Bilag 4 Notat vedr. revidering af eksamensbestemmelser og Bilag 5 
Notat vedr. revidering af eksamensbestemmelser – bilag til notat) 

 
I Punkt 2 under Ændring, fjernes følgende: ”Der skal nødvendigvis ikke konkluderes 
på problemstillingerne og dermed kan problemstillingerne eventuelt benyttes til ens 
bachelorprojekt.”.  
 
Ændringen godkendes efter rettelse.  
 

7. Uddannelsesområdets Efter- og videreuddannelse 
• Introduktion til Diplom i skat 

 
Margrethe orienterede om, at de 2 moduler der udbydes til efteråret udbydes i Es-
bjerg, og at begge er med fremmøde.  
 
Studieordningen er stadig til behandling i ministeriet, men de 2 moduler der udbydes i 
Esbjerg, er ikke berørt af dette.  

 
8. Udvalgets ønsker og ideer til temaer og kommende udvalgsmøder v/ studieleder 

Margrethe Cæsar Bjerg 
• Er der emner fra udvalgets drøftelser til temamødet med UC SYDs besty-

relse d. 26. september 2022, som udvalget ønsker at arbejde videre med?  
• Andre forslag? 

 
Margrethe og Anette arbejder med dette til næste møde.  
 

9. Eventuelt 
Ingen 
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